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Evaluatiedocument project aanpak hennep 2019-2020 
 

Evaluatie 

Wat was de doelstelling van het project? Een effectieve aanpak van (illegale) hennepteelt met twee hoofddoelstellingen; 

1. Het terugdringen van gevaarzetting/brandrisico’s t.b.v. een veilige 

leef- en woonomgeving 

2. Het bestrijden van ondermijning (aantasting van de rechtsorde)  

Geef een samenvatting van de inhoud van 

het project 

De werkgroep hennep Twente richt zich op: 

1. De coördinatie van de regionale activiteiten (zie projectresultaten) 

binnen Twente; 

2. Het monitoren van de (project)resultaten en hennepcijfers; 

3. Projectmatig en op hoofdlijnen verbanden leggen en indicatoren en 

fenomenen volgen; 

4. Het ondersteunen en faciliteren van de Twentse gemeenten binnen 

de bestuurlijke aanpak hennepteelt (rol lokale driehoek); 

5. De verbinding met het programma ondermijning binnen het district 

Twente; 

6. De verbinding met de Werkgroep Hennep binnen de Regionale 

Eenheid Oost-Nederland (politie). 

Wat waren de beoogde resultaten? 1. Bestuur & Beleid 

a) Onderzoeken of de provincie Overijssel en/of het Rijk (nieuwe)subsidie 

verstrekt voor het opruimen van illegaal gedumpt drugsafval. Ook aan de 

overheid wanneer de grondeigenaar geen schuld heeft;  

b) Mogelijkheden (meer) toepassen Barrièremodel Hennep in Twente 

onderzoeken;  

c) Meer inzet op facilitatoraanpak;  

d) Meer inzet op afpakken; Iedere hennepmelding wordt met een financiële bril 

bekeken. Afpakmogelijk worden optimaal ingezet conform landelijke afspraken; 

e) Monitoring en terugkoppeling van opvolging hennepberichten per gemeente; 

f) Nieuwe of gewijzigde wetgeving ; bijvoorbeeld ontwikkelingen rondom artikel 

11a Opiumwet monitoren en bij vaststelling zorgen voor een handreiking 

gemeenten, maar bijvoorbeeld ook de mogelijkheden onderzoeken voor het 

opleggen van een last onder dwangsom. Daarnaast zaken als toepassen 

Woningwet, versterken handhavings-instrumentarium, aanpak malafide 

pandeigenaren etc. ; 

g) Actualiseren hennepconvenant. 

 

2. Hennepprojecten (fenomeen/themagericht) 

a) Clean Sweep (Pro-actieve netmetingen netbeheerder) 

b) Projectmatig volgen van indicatoren, verbanden leggen en eventueel 

doorzetten naar informatieplein. 

c) Drugsdumpingen hennepafval; Waterbedeffect kan ontstaan door inzet 

Gelderland en Brabant, dus preventief met dit thema bezig. 

d) Versterken intelligencefunctie & informatiepositie 

- Politie bekijkt hoe de informatie uit de Henneplijsten opgenomen kan worden 

in BVH. Zodra bovenstaande gerealiseerd is kan er een regionaal dashboard 

worden ontwikkeld. 

- Ervaringen delen m.b.t. Pilot Torenflats Enschede en verdiepende 

fenomeenanalyse hennep in woningen van Woningcorporatie Domijn. 
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Zijn de resultaten behaald? Waarom 

wel/niet? 

Voor een groot deel zijn de resultaten behaald zoals beoogd.  

Zo is het hennepconvenant geactualiseerd, hebben politie en OM een 

hennepteam ingericht, heeft Go2sure een onderzoek gedaan naar het 

‘bedrijfsproces’ van een hennepkwekerij, voeren de netbeheerder pro-actieve 

metingen uit en is het hennepconvenant geactualiseerd en zijn er nieuwe 

partners aangesloten.  

Sommige acties lopen nog.  

Geef aan wat de overige gevolgen of 

effecten van dit project zijn geweest? 

Er zijn een aantal concrete overige gevolgen te benoemen:  

1. Halfjaarlijks overleg juristen district Twente; 

2. Pilot Last onder dwangsom op persoon;  

3. Halfjaarlijks Hennepoverleg Oost-Nederland; 

4. Van hennepbericht naar ‘Bestuurlijk Rapportage light’; 

5. Toolbox hennep; 

6. Jaarberichten uniform, doorgevoerd op Oost Nederland niveau naar 

voorbeeld van Twents model; 

 

Daarnaast is de sense of urgency vergroot. Dat heeft er in geresulteerd dat 

Vitens nu ook convenantparter is geworden en deelneemt aan de werkgroep. 

Daarnaast is de provincie Overijssel aangesloten als deelnemer van de 

werkgroep. Ook is er bij de gemeenten inmiddels een halfjaarlijks lokaal 

hennepoverleg opgezet, waarbij lokale aangelegenheden met politie en 

woningcorporaties besproken kunnen worden. 

Hoe is de voortgang van het project 
verlopen? 

In 2019 is er vrij voortvarend gewerkt door de werkgroep hennep Twente. Door 

personele wisselingen was de continuïteit niet altijd optimaal maar daar is op 

praktische wijze mee omgegaan. Het werken met twee sub-werkgroepen 

maakte het makkelijker om bepaalde acties weg te zetten. Vanaf voorjaar 2020 

heeft Corona ervoor gezorgd dat de werkgroep niet meer bij elkaar is gekomen 

en een deel van de acties niet uitgevoerd kon worden.  

Waren er knelpunten in de uitvoering en zo 

ja, hoe zijn deze overwonnen? 

De betrokkenheid en output van de subwerkgroepen is continue een 

aandachtspunt geweest. Projectleider heeft hier veel aan moeten trekken. Door 

een aantal actiepunten persoonlijk te adresseren is hier toch resultaat geboekt. 

Ook waren de gemeenten ondervertegenwoordigd ten opzichte van de 

aangehaakte partners.  

Wat waren de sterke kanten van dit project? De positieve instelling van de deelnemers en de gedrevenheid van een aantal 

medewerkers, ook van de partners, om daadwerkelijk verschil te willen maken.  

Wat waren de leermomenten? De projectorganisatie met werkgroep en daaronder twee subwerkgroepen kan 

wellicht anders worden ingericht. Door bijvoorbeeld met kleinere groepen aan 

korte acties/projecten te werken die een concreet resultaat en einddatum 

hebben. Dit maakt het voor iedereen behapbaar en overzichtelijk en zo kunnen 

enthousiaste mensen met affiniteit voor een bepaald onderwerp gekoppeld 

worden aan een bepaald project./resultaten . De verantwoordelijkheid moet 

meer gevoeld worden bij de individuele deeln Het rapemers. Samen kunnen we 

het verschil maken.  
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Welke rol hadden andere betrokken 
organisaties? 

De rollen lopen erg uiteen. Dit gaat van ontbinden huurcontract tot afpakken 

crimineel vermogen, van opleggen bestuurlijke boetes tot het doen van 

netmetingen. Al met al is het verstoren van de hennepindustrie een 

gezamenlijke opgave waarin iedereen zijn steentje bijdraagt. Het rapport dat 

door de Onderzoeksraad voor Veiligheid is uitgebracht over omgevingsveiligheid 

hennepkwekerijen is ook meermaals in de werkgroep teruggekomen en 

gezamenlijk is gekeken naar de aanbevelingen die hierin gedaan worden.  

Is het project financieel verlopen als 
begroot? 

Ja, we hadden geen extra financiële middelen gereserveerd en hebben hier ook 

geen beroep op hoeven doen. Door een subsidie en kleine bijdrage van de VRT 

hebben we het onderzoek naar de Supply Chain Hennepbedrijf kunnen 

bekostigen.   

 


